
Odprto pismo družbenopolitičnim organizacijam
in javnosti v zvezi z gradnjo skladišča nevarnih
snovi DO Polikem na Rudniku pri Ljubljani

Čeprav je bila javnost že večkrat obveščena o tvegani gradnji skladišča
nevarnih kemičnih snovi, ki ga gradi DO Polikem na Rudniku pri Ljub-
ljani, ugotavljamo krajani KS BARJE, GALJEVICA, KRIM,
LAVRICA, PERUZZI in RUDNIK. da je obveščenost o tem še pre-
majhna in neuspešna. Z gradnjo kljub prepovedi nadaljujejo z največjo
možno hitrostjo. Zato vas na kratko obveščamo o neprimerni lokaciji in
nevarnostjo za prebivalstvo cele Ljubljane.

Prvotno projektno dokumentacijo je izdelal INA Projekt. Zaradi
etapne gradnje je projekt spremenil LIZ Inženiring. V tem projektu
gradnje, po katerem Polikem tudi gradi, je prišlo do občutnih sprememb
v pogledu požarne in ekološke varnosti in s tem do večje možnosti okužbe
ozračja, vode in tal. Ker projekt ne ustreza niti jugoslovanskim, kaj šele
zahodnoevropskim predpisom, je gradnja objektov skladišč prve etape
prve faze neustrezna.

Lokacijske odločbe in gradbeno dovoljenje za gradnjo skladišča je
izdala občina Ljubljana Vič-Rudnik. Zaradi prevelikih količin nevarnih
snovi in kršenja pristojnosti občine, je Republiški komite za varstvo okolja
in urejanje prostora lokacijsko odločbo preklical in ustavil gradnjo. Žal pa
je kasneje dovolil izvesti nekatera nujna dela. POLIKEM je dovoljenje
izkoristil in gradi vse objekte s pospešeno naglico naprej. S tem vlaga še
več denarja v tvegano gradndjo z namenom, prikazati javnosti, da je
preklic gradnje ob toliko visokih vloženih denarnih sredstvih nemogoč.
Omenjeni Komite vodi sedaj ponovno akcijo o lokacijskem postopku. Ker
nismo bili krajani omenjenih KS o sprejemu zazidalnega načrta pred leti
dovolj oziroma popolnoma obveščeni o gradnji skladišč nevarnih kemič-
nih snovi na Rudniku, sedaj ne dopustimo, da se ponovna akcija lokacij-
skega postopka vodi le za krajane. ki stanujejo v dvestometrskem pasu
blizu skladišča. To je problem življenjske nevarnosti širšega področja in
tudi samega mesta Ljubljane.

Izvršni svet Skupščine mesta Ljubljane je na podlagi naših zahtev
sprevidel tveganje gradnje in je ustanovil Komisijo za ponovno presojo
ekoloških vidikov urbanistične ureditve industrijske cone VP 1/2 Rudnik.
Predstavniki omenjene Skupščine in občine Ljubljana Vič-Rudnik so na
javnih zborih krajanov jasno povedali, da bo strokovno mnenje te Komi-
sije obvezujoče za krajane, graditelja in vse upravne organe. Komisija je
ocenila, da je lokacija skladišča kemičnih snovi na Rudniku zaradi narav-
nih danosti izredno tvegana oziroma neprimema. Opozorila je tudi, da bo
zaradi naravnih danosti gradnja zahtevala izredno visoka finančna sred-
stva. Ob pomoči Požarnega inženiringa iz Radovljice je Komisija tudi
ugotovila, da projekt ne ustreza predpisom.

Komisija je ugotovila, dabi prišlo v primeru nesreče (požar, potres,
človeška nepazljivost itd.) do hude nesreče. Ob požaru bi zaradi termič-
nega razpda kemičnih spojin nastale smrtno strupene snovi, ki bi lahko
vplivale na življenje Ijudi in živali do 10 km ali še več od skladišča. To pa
so že posledice in iz njih izvirajoče odgovornosti, ki jih ne bi smel prevzeti
noben upravni organ ali ustanova pri ponovni izdaji lokacijskega dovolje-
nja. V zvezi s tem zahtevamo, da bodo zares obvezujoča dognanja
omenjene Komisije.

Še posebej moramo poudariti, da je locirana gradnja skladišča na
izredno nevarnem potresnem ozemlju, ki ga prečkajo številne prelomnice,
na slabih barjanskih tleh s podtalno vodo na površini in na poplavnern
ozemlju. V primeru požara ni moči zadržati odpadnih voda ali snovi od
gašenja, ker je nivo zgradb skoraj na višini podtalnice in bi te vode po
gašenju tekle neposredno preko potokov v Ljubljanico in Savo. Poleg tega
je barjanska kotlina pozimi in jeseni večinoma brez vetrov oz. nepreve-
trena; meritve so pokazale, da v ostalih letnih časih pihajo vetrovi
večinoma proti mestu Ljubljana, katere središče je oddaljeno od skladišča
samo 4 km zračne črte. Države Zahodne Evrope že upoštevajo navodila
OECD, naj se kemična industrija in njena skladišča preselijo iz naseljenih
predelov. V porog tem navodilom pa se nadaljuje z pripravo zazidalnega
načrta nove soseske Ilovica za 15.000 prebivalcev. Načrt predvideva
objekte, ki bodo dosti višji od običajnih objektov na Barju. Le to naj bi
bilo oddaljeno od skladišč na Rudniku le nekaj več kot 200 metrov. Le
kdaj bo prevladal zdravi razum in ekološka osveščenost Ijudi nad trenutno
kratkoročno ekonomiko?

Kljub zgornjim opozorilom izrecno poudarjamo, da nismo načelno proti
gradnji industrijske cone na Rudniku. Zahtevamo le, da te gradnje vsake
posamič in vse skupaj zagotove potrebno varnost ožji in širši okolici
vključno s celotno Ljubljano upoštevaje s tem obstoječe in predvidene
razmere.

Prosimo vas, da nam pomagate pri obvestitvi vseh prebivalcev Ljub-
ljane o gradnji skladišča nevarnih kemičnih snovi na Rudniku. Zahtevamo
izvedbo referenduma celotne Ljiibljane o možnostih gradnje skladišča na
Rudniku. Na referendumu se naj prebivalci izjasnijo tudi o ukinitvi
dvomljivih skladišč kemičnih snovi v Ljubljani, ki ne odgovarjajo predpi-
som o varnosti. Nadalje zahtevamo takojšnjo ustavitev vseh del pri gradnji
skladišč na Rudniku- še pred izvedbo referenduma. Upamo, da bomo
z zdravo pametjo in strpnim dogovorom dosegli pametno rešitev, saj smo
drugaCe v nasprotnem primeru prisiljeni z lastnimi telesi preprečiti grad-
njo skladišča, kjer bi opravljali za Ijudi in okolje tvegano kopičenje
nevarnih kemičnih snovi.
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